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Eén de voornaamste dossiers voor het komende jaar 
is wellicht het gewestelijk plan voor duurzame
ontwikkeling, dat de grote lijnen moet vastleggen voor de
ontwikkeling van Brussel tot 2040. Dat werk is al enkele
maanden aan de gang, met name via de prospectieve
werkgroepen waaraan een hele reeks Brusselse actoren
deelnemen, waaronder de Vereniging.

Sinds enkele jaren stijgt het inwonersaantal van de stad.
Studies wijzen uit dat die sterke groei nieuwe behoeften
teweegbrengt op het vlak van huisvesting, tewerkstelling en
infrastructuur.

Uit het recente “Overzicht van de huisvestingsvergunningen
(2003-2008)” blijkt dat er jaarlijks bijna 4.000 woningen
gecreëerd worden door bouw, herbestemming, renovatie, …
wat onvoldoende is om aan de vraag te beantwoorden. De
regering werkt momenteel aan een nieuwe versie van 
het Gewestelijk Bestemmingsplan, met demografische
accenten, om bepaalde normen te versoepelen om zo goed
mogelijk tegemoet te komen aan de vraag die voortvloeit uit
de verwachte bevolkingstoename: “Op grond van die
elementen zal ik eind dit jaar het ontwerp van aangepast
GBP voorstellen, en dit met een drievoudige ambitie: een
optimale toewijzing van territoriale middelen, de
noodzakelijke economische herstructurering, maar vooral een
antwoord op de maatschappelijke uitdaging. Parallel met deze
aanpassing van het GBP zal ik de Regering het nieuwe
besluit over de stedenbouwkundige lasten voorleggen, dat
onder meer als doelstelling heeft te zorgen voor een functionele
en sociale mix, en daarmee een bijkomend middel is om de

bevolkingsaangroei te omkaderen.” We
stippen ook aan dat de Regering eind
dit jaar de resultaten van een evaluatie
van het Brussels Wetboek van
Ruimtelijke Ordening zou moeten
ontvangen.

Met het oog op de rationalisering van
de sector van de sociale huisvesting
moet het aantal sociale huisvestings-
maatschappijen drastisch verminderen
– ongeveer met de helft – naar

aanleiding van het recente intra-Brusselse akkoord. Het gaat
hier om een verregaande reorganisatie, waarvoor uitgebreid
overleg vereist is met de huidige operatoren. Daarnaast zal
het Huisvestingsplan verder uitgevoerd worden : dit jaar nog

zal de kaap van de duizend afgeleverde woningen
overschreden worden.

Aangezien de bevolkingsuitbreiding nieuwe infrastructuren
vergt, heeft het Gewest een plan uitgeschreven om 3.500
nieuwe schoolplaatsen te creëren. Er was een oproep
gedaan tot de organiserende machten, waaronder de
gemeenten, om projecten in te dienen rond renovaties of
modulaire constructies om nieuwe klassen te kunnen
openen in september 2012, in het bijzonder voor het
basisonderwijs. Bij het verschijnen van dit nummer zou de
Regering een beslissing genomen moeten hebben over de
ingediende projecten.

Parallel met de scholen tracht het Crècheplan sinds 2007
het hoofd te bieden aan de toenemende behoeften van de
sector van de kinderopvang. “In 2011 werd het Crècheplan
voortgezet, en dit via de wijkcontracten, de financiering van
gesco's en door de Regering bekrachtigde gemeentelijke projecten :
zo zijn er dankzij deze gewestelijke impuls tegen 2014 bijna
900 bijkomende plaatsen geprogrammeerd! Bovendien hecht de
Regering weldra haar goedkeuring aan een kadernota die voor
de eerstkomende jaren de prioriteiten vastlegt inzake
kinderopvang. Deze nota heeft in hoofdzaak als doel de samen-
werkingsverbanden met de Gemeenschappen te versterken.”

Stedenbouw is ook een materie die zal evolueren als gevolg
van het intraregionaal akkoord van 20 september, dat aan de
hand van verschillende wetsteksten ten uitvoer gebracht zal
moeten worden :
- In de toekomst zal het Gewest in functie van de omvang

van de projecten en de aard van de werken rechtstreeks
de vergunningen uitreiken voor alle projecten waarvoor
een effectenverslag of -studie vereist is.

- Om de procedure te versnellen van de vergunningen die
onder de bevoegdheid van de gemeenten vallen, zal het
advies van de gemachtigde ambtenaar niet langer vereist
zijn na de overlegcommissie, indien die unaniem een
gunstig advies heeft uitgebracht in aanwezigheid van de
gemachtigde ambtenaar of zijn vertegenwoordiger. Op
die manier zal de gemeente de vergunning kunnen
afleveren zonder te moeten wachten dat de termijn
waarover de gemachtigde ambtenaar momenteel
beschikt, verstreken is.

- Ten slotte zal er een procedure ingevoerd worden
waarmee het Gewest zich in de plaats kan stellen van een
in gebreke blijvende gemeente.
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ALGEMENE BELEIDSVERKLARING 2011-2012
In oktober jl. deed de Brusselse regering haar plannen voor 2011-2012 uit de doeken. Wij analyseren deze
beleidsverklaring, omdat ze het institutioneel akkoord van de federale onderhandelaars - waarvan een deel
betrekking heeft op Brussel - volgt. Wij stippen enkele aandachtspunten aan voor de gemeenten.
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Mobiliteit is een dossier dat de gemeenten bijzonder
aanbelangt. Van het Gewest – wiens beleid vastgelegd is in
het gewestelijk mobiliteitsplan Iris II - verwachten we de
nieuwe beheersovereenkomst met de MIVB voor 2012-
2016, die een overzicht zal bieden van de werkpunten
inzake mobiliteit op korte en lange termijn. Die omvatten
de ontwikkeling van het bovengronds en het ondergronds
aanbod. Het parkeren is geregionaliseerd. Binnenkort zal
aan de Regering een ontwerp van “gewestelijk parkeer-
beleidsplan” voorgelegd worden. Daarnaast moet ook het
Gewestelijk Parkeeragentschap volwaardig van start gaan:
daartoe moeten vooraf nog enkele besluiten goedgekeurd
worden. Daarnaast zit het eerste “strategische voetgangers-
plan” in de eindfase: het wordt binnenkort aan de Regering
voorgelegd. De Vereniging heeft in enkele hoofdstukken
haar steentje bijgedragen.

Wat de openbare netheid betreft, wordt het “Netheidsplan
2011-2016” eerstdaags voorgelegd aan de Regering. Daarin
is de ambitie vastgelegd om zo snel mogelijk de Europese
doelstelling te halen, die ertoe strekt 50 % van het
huishoudelijk en gelijkgesteld afval te hergebruiken en te
recycleren tegen 2020. We moeten ook de harmonieuze
uitvoering bestuderen van de maatregelen die opgenomen
zijn in het intra-Brusselse akkoord over de bevoegdheden
van het Gewest en de gemeenten, met oog voor de rechten
van de werknemers en in overleg met de sociale partners,
om de doeltreffendheid en de aanwending van de middelen
voor dit beleid te optimaliseren.

Veiligheid is ook een bevoegdheid die bewoog in het
akkoord van september en de regeringsverklaring komt erop
terug: “Met het intra-Brussels akkoord van 20 september jl.,
dat er ruime aandacht aan besteedt, is volgens mij een
belangrijke stap gezet naar meer veiligheid voor de Brusselaars.
Zo staat er onder meer in dat “om de efficiëntie van het

veiligheidsbeleid te vergroten, de Brusselse Regering een globaal
gewestelijk veiligheidsplan zal goedkeuren” en dat “de Minister-
President bevoegd wordt voor de observatie en de coördinatie
van de veiligheid op het gewestelijk grondgebied”. Daarnaast
krijgt de Regering nieuwe bevoegdheden toegewezen in verband
met de aanwerving en opleiding van politiemensen.”

Tot slot zal er dit jaar gestalte gegeven worden aan heel wat
maatregelen inzake bestuur, die in samenspraak tussen het
Parlement en de Regering uitgewerkt zijn. Daarbij denken
we in het bijzonder aan de beperking van het aantal leden
van de lokale executieven die in het Brussels Parlement
kunnen zetelen, de reglementering van de mededelingen
vanwege de lokale executieven in de aanloop naar de
verkiezingen en het facultatieve voorzitterschap van de
gemeenteraden door een gemeenteraadslid. Het Gewest wil
dat deze hervormingen tegen het begin van de nieuwe
gemeentelijke legislatuur in 2012 in werking treden.

Philippe Delvaux
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Zie ook

De beleidsverklaring ligt in het verlengde van het
“regeerakkoord 2009-2014” dat parallel gelezen moet
worden. Wij hadden dat akkoord reeds onder de loep
genomen in Nieuwsbrief-Brussel 2009-4, die gedownload
kan worden via www.vsgb.be > Publicaties.

Van de autoloze zondag naar een Voetgangersplan.


